

الأربعاء، 05 حزيران/يونيو 2024

ملخص

من الساعة 13:00 إلى الساعة 15:00 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي

إنّ قرار مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة 2250 (2015) بشأن الشباب والسلام والأمن، الذي اعتمد بالإجماع، في كانون الأول/ديسمبر 2015، أقرّ بالدور الأساسي الذي يؤديه الشباب في تعزيز السلام والأمن وصونهما. يمكن أن تكون مشاركة الشباب في البرلمان أداة قوية محتملة لتنفيذ هذا القرار.

ودعت دراسة الاتحاد البرلماني الدولي مشاركة الشباب في البرلمانات والسلام والأمن للعام 2018، إلى زيادة دور البرلمانيين الشباب كوسطاء ومروجين للحوار في المجتمعات المنقسمة. علاوة على ذلك، يمكن للبرلمانيين الشباب الدعوة إلى زيادة إشراك منظمات الشباب في عمليات السلام واستخدام منابر الدبلوماسية البرلمانية لتعزيز التعاون الدولي من أجل السلام.

كما أن البرلمانيين الشباب في وضع جيد لمناصرة السياسات التي تعالج الأسباب الجذرية للنزاعات، بما في ذلك التفاوتات الاجتماعية والاقتصادية، والتهميش، وعدم وصول الشباب إلى التعليم وفرص العمل.

وينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة العاشرة على الإنترنت لسلسلة التمكين الخاصة به للبرلمانيين الشباب لتقييم الأدوار والفرص التي يتمتع بها البرلمانيون الشباب في منع نشوب النزاعات وبناء السلام، ومناقشة الإجراءات العملية التي يمكنهم اتخاذها، بما في ذلك في صنع السياسات والدبلوماسية البرلمانية وجهود الوساطة والحوار و/أو دعم إشراك الشباب.

وستتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية، والعربية.

وثائق المعلومات الأساسية:

- [الاتحاد البرلماني الدولي، مشاركة الشباب في البرلمانات والسلام والأمن](#)
- [قرار الاتحاد البرلماني الدولي بشأن استدامة السلام كوسيلة لتحقيق التنمية المستدامة](#)
- [الاتحاد البرلماني الدولي، إعلان جنيف بشأن الدبلوماسية البرلمانية: بناء الجسور من أجل السلام والتفاهم](#)
- [الاتحاد البرلماني الدولي، مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية \(2023\)](#)

[الاتحاد البرلماني الدولي، حملة أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!](#)



Empowerment Series for Young Parliamentarians 10- The role of young MPs in contributing to conflict prevention and peacebuilding

Wednesday, 5 June 2024

Summary

13:00 to 15:00 CEST

United Nations Security Council resolution 2250 (2015) on Youth, Peace and Security, unanimously adopted in December 2015, recognized the essential role young people play in promoting and maintaining peace and security. Youth participation in parliament can serve as a potentially powerful tool for implementing this resolution.

The IPU study Youth Participation in Parliaments and Peace and Security of 2018, called for an increasing role for young MPs as mediators and promoters of dialogue in divided societies. Moreover, young MPs can advocate for greater inclusion of youth organizations in peace processes and use parliamentary diplomacy platforms to foster international cooperation for peace.

Young MPs are also well-positioned to champion policies that address the root causes of conflict, including socioeconomic disparities, marginalization, and lack of access to education and employment opportunities for youth.

The IPU is organizing the tenth online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians to assess the roles and opportunities that young MPs have in conflict prevention and peacebuilding, and to discuss practical action they can take, including in policymaking, parliamentary diplomacy, mediation and dialogue efforts, and/or support for youth inclusion.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic

Background documents:

- IPU, [Youth Participation in Parliaments and Peace and Security](#)
- IPU [Resolution](#) Sustaining peace as a vehicle for achieving sustainable development
- IPU, the [Geneva Declaration](#) on Parliamentary diplomacy: Building bridges for peace and understanding
- IPU, [Youth participation in national parliaments \(2023\)](#)

IPU, [I Say Yes to Youth in Parliament! campaign](#)